

**១៦ ធម្មទេសនារបស់លោកអភិបាលវណ្ណវិទ្យា**

**ក្នុងអភិបូជានិទាឃ្រងជនភិក្ខុលោក**

**នៅទីក្រុងក្រាកាត ប្រទេសអូស្ត្រាលី**

**ថ្ងៃទី២៧ កក្កដា ២០១៦**

បងប្អូនជាទីស្រឡាញ់!

អត្ថបទដែលយើងស្តាប់នៅពេលនេះ ជួយឲ្យយើងរិះគិតពីទិវាយុវជនភិក្ខុលោកពីព្រឹកនេះទៅ។ អត្ថបទទីមួយចែងថា “**ពីកំណើតមក យើងជាមនុស្សដែលត្រូវទទួលទោស**” ក៏ប៉ុន្តែព្រះជាម្ចាស់ដែលមានព្រះហឫទ័យអាណិតមេត្តាដ៏លើសលប់ ព្រះអង្គស្រឡាញ់យើងខ្លាំងណាស់ គឺទោះបីយើងត្រូវស្លាប់ដោយសារអំពើបាបរបស់យើងក៏ដោយ ក៏ព្រះអង្គបានប្រោសប្រទានឲ្យយើងមានជីវិតរួមជាមួយព្រះគ្រីស្ទវិញ។ យើងជាមនុស្សបាបមានភាពងងឹតនៅក្នុងខ្លួនតាំងពីដើមរៀងមក ប៉ុន្តែដំណឹងល្អដែលយើងបានទទួលពីក្នុងអត្ថបទនេះ គឺយើងជាអ្នកបាបដែលព្រះជាម្ចាស់លើកលែងទោសឲ្យ និងព្រះអង្គប្រទានជីវិតថ្មីឲ្យយើង។

យើងលែងជាប់ជាមួយបាបកម្ម យើងលែងជាប់ជាមួយអ្វីដែលរារាំងផ្លូវជីវិតរបស់យើងទៀតហើយនេះជាអំណរសប្បាយរបស់យើងជាគ្រីស្ទបរិស័ទ ជាពិសេសជាអំណរសប្បាយរបស់បងប្អូនដែលចេញពីព្រះពុទ្ធសាសនាមកចូលសាសនាគ្រិស្តសាសនា។ បងប្អូនបានប្រែចិត្តគំនិតដ៏កំពូលដើម្បីទទួលជីវិតថ្មី។ “**យើងជាអ្នកមានបាបដែលព្រះជាម្ចាស់លើកលែងទោសឲ្យ**” នេះជាសេចក្តីសង្ឃឹមរបស់មនុស្សយើង ដែលចាប់ផ្តើមមានតាំងពីពេលដែលព្រះយេស៊ូមានព្រះជន្មរស់ឡើងវិញ ពីគេឆ្កាងសម្លាប់នៅលើឈើឆ្កាង។ យើងជាគ្រីស្ទបរិស័ទ យើងទទួលជីវិតវិញពីព្រះគ្រីស្ទ ទោះបីយើងស្លាប់ក៏ដោយ។ ជីវិតរបស់យើងមិនដែលអស់សង្ឃឹមទេ ទោះបីយើងនៅទីងងឹត ទោះបីយើងរង្វេងផ្លូវ ដ្បិតយើងមានព្រះជាម្ចាស់ជាទីពឹង។ តើធ្វើយ៉ាងណាដើម្បីជីវិតយើងជាប់ជាមួយព្រះយេស៊ូ?

ពេលយើងស្តាប់អត្ថបទព្រះគម្ពីរថ្ងៃនេះ ណែនាំឲ្យយើងយល់ថែមទៀតពីរបៀបដែលព្រះយេស៊ូលើកលែងទោសឲ្យយើង និងពីរបៀបដែលព្រះយេស៊ូឲ្យយើងទទួលជីវិតថ្មីពីព្រះជាម្ចាស់។ ជាលើកទីមួយដែលយើងឃើញព្រះយេស៊ូកំពុងសរសេរលើដីខ្សាច់ គឺកំពុងសរសេររបាយការណ៍អំពីបាបរបស់ស្ត្រីមានបាបម្នាក់ ប៉ុន្តែក្រោយមកមានខ្យល់ផាត់មកធ្វើឲ្យរលុបរបាយការណ៍នោះអស់នេះមានន័យថាអំពើបាបរបស់នាងមិនសំខាន់ទេ។ ថ្ងៃនេះព្រះយេស៊ូចង់បង្ហាញថា អ្វីដែលយើងធ្វើខុសមិនសំខាន់ទេសម្រាប់ព្រះជាម្ចាស់ អ្វីដែលសំខាន់គឺឲ្យយើងប្រែចិត្តគំនិត ឲ្យយើងសុខចិត្តទទួលការលើកលែងទោសពីព្រះម្ចាស់ដោយចាប់ផ្តើមជីវិតថ្មី។ ព្រះជាម្ចាស់មិនវិនិច្ឆ័យបាបរបស់ខ្ញុំប៉ុន្តែព្រះអង្គទន្ទឹងរង់ចាំខ្ញុំចូលទៅទទួលជីវិតថ្មីពីព្រះអង្គ ដោយឲ្យខ្ញុំសម្រេចចិត្តនៅថ្ងៃនេះថា ខ្ញុំប្រែចិត្តគំនិតហើយ។ ព្រះយេស៊ូមានព្រះបន្ទូលថា “**ខ្ញុំក៏មិនដាក់ទោសនាងដែរ សូមអញ្ជើញទៅចុះ តែពីពេលនេះតទៅ កុំប្រព្រឹត្តអំពើបាបទៀតឡើយ**”។

សន្តិភាពសោនៃព្រះកុមារយេស៊ូ បានយល់អំពីហេតុការណ៍នេះច្បាស់ណាស់ដោយនិយាយច្រើនដងថា “**ទោះបីខ្ញុំធ្លាប់ធ្វើអំពើបាបធំជាងគេក្នុងពិភពលោកទាំងមូល តែខ្ញុំដឹងថាព្រះជាម្ចាស់លើក**

លែងទោសឲ្យខ្ញុំ។ សូមយើងវិលមកគិតពិចារណាអំពីជីវិតរបស់យើងវិញ ជាទូទៅយើងចូលចិត្ត  
វិនិច្ឆ័យបាបរបស់គេ យើងមិនចូលចិត្តទុកឱកាសឲ្យគេប្រែចិត្តគំនិតដូចព្រះយេស៊ូទេ។ ក្នុងសង្គម  
ពេលយើងធ្វើខុសច្បាប់ នោះយើងត្រូវទទួលខុសត្រូវចំពោះមុខច្បាប់ ប៉ុន្តែព្រះជាម្ចាស់ខុសប្លែកវិ  
ញ។ ព្រះយេស៊ូបានអត់ទោសបាបឲ្យចោរដែលគេឆ្កាងនៅក្បែរព្រះអង្គ ប៉ុន្តែសង្គមមិនអាចលើក  
លែងទោសឲ្យចោរនោះបានទេ។ យុត្តិធម៌របស់ព្រះជាម្ចាស់ផ្សេងពីយុត្តិធម៌របស់មនុស្ស គឺព្រះអង្គ  
ណែនាំឲ្យមនុស្សដែលចង់ទទួលជីវិតថ្មីអាចទទួលបាន។ មនុស្សដែលចង់ប្រែចិត្តគំនិតពិតមែន  
អាចទទួលជីវិតថ្មីបាន។ សម្រាប់យើងជាគ្រីស្ទបរិស័ទ ពេលស្តាប់អត្ថបទនេះយើងត្រូវការគិតច្រើន  
ថែមទៀត ថាតើខ្ញុំជានរណាដែលវិនិច្ឆ័យគេ? តើខ្ញុំជានរណាដែលកាត់ក្តីគេនិងដាក់ទោសគេ សូម្បី  
តែព្រះយេស៊ូក៏មិនបានដាក់ទោសគេផងនោះ។

ព្រះយេស៊ូបានណែនាំឲ្យយើងយកចិត្តទុកដាក់ពិនិត្យមើលខ្លួនឯងជាមុនសិន ដោយព្រះអង្គមាន  
ព្រះបន្ទូលថា **“ក្នុងចំណោមអ្នករាល់គ្នា សុំឲ្យអ្នកដែលគ្មានបាបសោះយកដុំថ្មគប់នាងមុនគេទៅ”**។  
ក្រោយមកគ្មាននៅសល់ម្នាក់ ដោយសារគេបានចូលនៅក្នុងជីវិតផ្ទាល់ខ្លួន ហើយឃើញមានបាប  
ជាច្រើន។ ក្រោយមកព្រះយេស៊ូសួរនាងថា **“នាងអើយពួកគេទៅណាអស់ហើយ? គ្មានអ្នកណាដាក់  
ទោសនាងទេឬ? ដូច្នេះខ្ញុំក៏មិនដាក់ទោសនាងដែរ ដោយសារខ្ញុំដឹងថានាងចង់ទទួលជីវិតថ្មី”**។ នេះ  
ជាព្រះបន្ទូលរបស់ព្រះយេស៊ូដែលរំដោះយើងពីចំណងបាប ពីចំណងនៃអំពើអាក្រក់នានាដែល  
ណែនាំឲ្យយើងទទួលសេរីភាពពិតប្រាកដ គឺទទួលជីវិតថ្មី។

ក្នុងពេលទទួលអត្ថសញ្ញាលើកលែងទោស លោកបូជាចារ្យមានប្រសាសន៍ថា **“រីឯខ្ញុំវិញ ដោយនាម  
ព្រះសហគមន៍ ខ្ញុំលើកលែងទោសឲ្យកូនដោយនាមព្រះបិតា ព្រះបុត្រា និងព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធ”** ជា  
ពាក្យដែលចេញពីព្រះបន្ទូលរបស់ព្រះយេស៊ូចំពោះស្រ្តីមានបាបនោះ។ បន្ទាប់មកលោកបូជាចារ្យ  
មានប្រសាសន៍ទៀតថា **“សូមអញ្ជើញដោយសុខសាន្តចុះ”** គឺដូចព្រះយេស៊ូដែលមានព្រះបន្ទូលទៅ  
ស្រ្តីមានបាបនោះថា **“សូមនាងទៅចុះ តែពីពេលនេះតទៅកុំប្រព្រឹត្តអំពើបាបទៀតឡើយ”**។

យើងខ្ញុំសូមអរព្រះគុណព្រះជាម្ចាស់ដែលបានយាងមកដើម្បីឲ្យយើងខ្ញុំយល់ ឲ្យយើងខ្ញុំឃើញ ឲ្យ  
យើងខ្ញុំស្គាល់ព្រះហឫទ័យមេត្តាករុណារបស់ព្រះអង្គ និងព្រះអង្គយាងមកនៅក្នុងដួងចិត្តរបស់  
យើងខ្ញុំ នៅក្នុងអារាមសម្ងាត់របស់យើងខ្ញុំ ដើម្បីឲ្យយើងខ្ញុំប្រែចិត្តគំនិតទទួលជីវិតថ្មី ដើម្បីកុំយើងខ្ញុំ  
ភ្លេចថា យើងខ្ញុំរស់នៅលើផែនដីនេះមិនមែនដើម្បីដាក់ទោសគេ ប៉ុន្តែដើម្បីជួយគេឲ្យគេទទួលជីវិត  
ថ្មី និងឲ្យគេបានស្តាប់ព្រះបន្ទូលរបស់ព្រះយេស៊ូថា **“សូមអញ្ជើញទៅចុះដោយសុខសាន្ត”**។ អាម៉ែន ។